
Respostes a la ciutadania d’ERC al Ple de 18-09-2013 
 
Edi Rovira 
 
Tothom parla de transparència i els informes ens diuen, que a nivell de 
l’Administració local tan sols és un 47% 
Què fan Vds per millorar aquests informes? 
 
 
Perquè no comencem a millorar la transparència i pengem a la web 
municipal, tots els contractes públics però tots. Tot ciutadà d’aquest 
municipi té dret a sapigué. 
Què fan Vds respecte aquest tema? 
 

El senyor Figueras diu: 

“Sí, no, de fet, a part de tenir-la tots els grups també la té l’equip de govern, a 
part del Grup Socialista, vull dir..., a veure com ho resoleu. 

A veure, del tema de la transparència a nivell local he de dir que segurament no 
estic fent com a regidor tot el que caldria, perquè malgrat tot, la nostra única 
insistència ha estat reiteradament a dir justament a l’equip de govern el que ens 
explicava, doncs, en part de forma críptica també el portaveu del PSC, i és que 
justament la pàgina web d’aquest ajuntament, la que tenim ara i la que teníem 
anteriorment, segurament no era el millor mirall on veure la transparència 
d’aquest ajuntament, perquè al cap i a la fi trobar qualsevol informació costa 
moltíssim. Abans de començar el ple en parlava justament amb la portaveu del 
Partit Popular respecte una anècdota que va succeir en aquest mateix 
ajuntament respecte a la informació que hi ha publicada al web respecte de les 
subvencions que reben les entitats. Aquí el regidor recordo que ràpidament va 
agafar la seva tablet i ens va indicar on carai estava. Jo, potser amb l’ordinador 
no sóc tan hàbil i em va costar gairebé dues setmanes trobar on redimonis 
estava el link per trobar on carai entrava la pàgina, perquè clar, allò normal d’un 
cercador dintre d’una pàgina web és posar un determinat nom i a partir d’aquí 
et trobes les diverses opcions. A la nostra pàgina web resulta que has d’anar 
més aviat a una altra banda. Per tant, entenc que hi ha molt a millorar respecte 
a la transparència dintre aquest ajuntament, però bàsicament esperem que ben 
aviat la pàgina web millori. 

I en definitiva, aquest seria el resum de les dues preguntes, al cap i a la fi. De 
fet, únicament afegir que sí estem d’acord amb una proposta que ens va 
presentar, si no m’equivoco, el regidor Comelles de Convergència i Unió, on 
ens explicava que hi ha altres ajuntaments on tots els contractes que acaba 
fent aquest ajuntament surten relatats i publicats a la seva pàgina web, amb la 
qual cosa les persones poden veure i comprovar realment qui està treballant 
per a l’ajuntament, quins diners costa cada actuació, i que realment aquí no 
s’actua en determinada opacitat. Malgrat tot, jo reitero una altra vegada més, i 
crec que no m’he perdut en aquest sentit cap reunió, de vegades em sorprèn 
que l’equip de govern sigui molt transparent amb la ciutadania, m’he trobat amb 
ciutadans que tenien els plànols de la remodelació, per exemple, del carrer 



Doctor Turró..., perdó Doctor Turró no, Eduard Toldrà, i en canvi el grup 
municipal doncs encara no hem vist quina és la proposta de remodelació. 
Potser aquesta transparència de vegades no és tot el transparent que ha de 
ser, o de vegades és massa transparent respecte a altres grups municipals que 
ni la veiem.” 
 
 

El senyor Elegido diu: 

“Bé, el primer és un incís. Val, bé, el primer és un breu incís, no és com a 
pregunta. Bé, com que veig que encara hi ha –veig– discrepàncies en el públic, 
el que els hi suggeriria als grups municipals és una mica..., hi ha un poble a 
Granada que es diu Jun, que el que va fer el senyor alcalde –és un poble d’uns 
quatre mil i escaig habitants– és que l’ordre del dia dels plens municipals el fan 
els ciutadans. El poble es diu Jun, sap? És un poble que està a uns 10 o 8 
quilòmetres, i és un alcalde socialista. Si vol, tinc l’article del diari a casa, ja li 
entregaria. Saben de què estem parlant, oi senyora alcaldessa? Ja veig que..., 
ja els portaré l’article. Sap de què parlem, oi? Doncs seria molt positiu per a 
Esplugues, perquè la gent pugui, els que estem en aquest costat del saló, 
puguem, diguem, elaborar l’ordre del dia. 

Bé, les meves dues qüestions, era una adreçada a l’Enric Giner, i una altra 
cosa al grup de l’oposició. Val, al senyor Giner: Resulta que jo promoc una 
moció de millores en transport públic interurbà. Em sorprenia perquè avui al 
matí enraonant per veure qui era el regidor de Mobilitat, m’han passat fins a sis 
persones, perquè cap dels seus funcionaris per telèfon sabia qui era el regidor 
de Mobilitat. De centraleta en centraleta, amb Urbanisme, amb altre regidor, 
amb #, bé, era impossible. Al final necessitava esbrinar sobre això del metro, si 
es va aprovar alguna cosa de la línea 3. Vaig llegir a Internet alguna cosa, que 
Iniciativa tenia un projecte al programa electoral de la Isabel Puertas, vostè..., 
hi havia coses a Internet seves, i no aconseguia esbrinar quin assessor, no? 
Finalment he trobat una fotocòpia d’un article de El Pont, del desembre del 
2012, però estic mirant una mica la notícia, i bé, podríem dir que es va quedar 
potser una mica curta, o és que jo políticament soc una mica ambiciós, 
disculpin. És clar, aquí parlen, vostès, segons consta aquí, demanaven que es 
fessin les obres de zona universitària, demanaven també la construcció d’una 
parada al barri del Gall, hi un carril del bus VAO a l’autopista B-23. Això és 
bàsicament, no? 

Bé, hi ha altres coses, com seria en el seu genèric apostar per un metro 
ambiciós per a Barcelona, inspirar-nos en el metro de Madrid, un metro que 
arriba a 25 quilòmetres de la Puerta del Sol. La prolongació, per exemple, del 
Nit bus, de l’N-12, senyor regidor, un autobús que passa per aquí, pel pont, que 
acaba en Sant Feliu, em sembla que la prolongació jo li diria fins a Molins de 
Rei per exemple, i altres qüestions que bé, encara no he elaborat el document, 
no? 

Jo el que li proposaria al senyor regidor de Mobilitat, perquè amb algun altre 
alcalde socialista també ho vaig fer, perquè sé que és un senyor al qual li 
agrada molt, a aquest alcalde, això del Facebook i totes aquestes coses, el 



Twiter i això, jo el que li proposaria és fer una ronda de reunions per les 
associacions de veïns, o sigui, el barri del Gall, la Miranda, Can Vidalet, tot 
això, una mica per fer col·loqui amb les associacions de veïns, el veïnat, que 
proposin si els sembla bé i demés. Si es deixés a fer aquesta ronda de 
reunions, estigui tranquil que no va sol perquè jo l’acompanyo, i segurament hi 
ha algun regidor de l’oposició que també estarà d’acord en acompanyar-lo, 
segur. Oi que sí, que no tenen cap problema en acompanyar al senyor Giner, 
en anar a fer una ronda de reunions per a les Associacions de veïns? Val.  

Normalment, el que jo li proposaria, molt breu, molt breu abans d’acabar, el que 
jo li proposaria al senyor Giner quan tingui elaborat aquest document, seria, li 
proposaria una reunió conjunta, perquè abans d’iniciar un tràmit administratiu 
d’aquest tipus sempre ho sol·licito, una reunió conjunta, una mica com aquella 
que vam fer una vegada, però sense una idea preconcebuda, sap?, sense una 
idea sabent el que ja em diran, no?, un debat una mica d’això. 

Després, als grups municipals, aquí, en aquesta notícia diu que aquesta moció 
que es va aprovar al 2012, diu que hi van votar a favor el Partit Socialista i el 
Partit Popular, va votar en contra Convergència, i abstenció Iniciativa Verds i 
Esquerra Republicana. Bé, jo no entenc el resultat d’aquesta votació. Jo 
entenc, la meva interpretació és que això no es va portar a terme bé, no va 
haver unanimitat per qüestions x que jo no conec, i m’agradaria que els grups, 
una mica expliquessin això que va passar, i en tot cas m’agradaria una mica fer 
una síntesi de què proposarien els grups municipals per a la millora del 
transport públic, a part del metro, el Nit bus, tema tramvia, això, una mica per 
recollir les propostes, per tenir informació per elaborar un document que sigui 
unànime.  

Moltes gràcies.” 

 

El senyor Figueras diu: 

“Sí, no. És que cap de nosaltres sap ben bé aquesta moció quina és. Quin títol 
porta l’article?” 

 

El senyor Elegido diu: 

“El pleno municipal solicita prolongar la línea 3 de metro antes o al mismo 
tiempo que la línea T3 del Trambaix. El Pont, Esplugues, desembre del 2012.” 

 

El senyor Figueras diu: 

“Val. Val, val, ja està, ja està. El problema de la discrepància és que malgrat 
que la moció demanava allargar la línea 3, l’altre debat era el tema de portar el 
tramvia o no portar el tramvia per Laureà Miró, que aquí és, com a mínim 
nosaltres, hi posàvem discrepància, ja que enteníem que la inversió feta per 



portar el tramvia des de la cruïlla dels Quatre Camins amb Sant Idelfons, allà a 
Cornellà, fer-lo pujar per tot el que és Sant Martí de l’Erm, travessar l’autopista, 
que van haver de fer un túnel, per total ara tirar una altra vegada les vies per 
Laureà Miró, aquell tram no sabíem exactament com quedaria, si quedaria amb 
ús o no quedaria amb ús. I aleshores, aquesta dualitat de demanar la línia 3, 
que nosaltres estem reclamant, però al mateix temps deixar aquesta incògnita 
respecte al tramvia ens semblava, com a mínim en el contingut d’aquesta 
moció, dubtós, i suposo que per això vam votar-hi en contra.  

(Se sent una veu sense micròfon)  

Sí, aquesta és una proposta que hi ha, de portar el tramvia per Laureà Miró.” 

 


